

ZERTIFIKAT

Vermarktung von Verpackungen u.a. Artikeln aus Kunststoff (z.B. Folien PE/PP, fsK formstabile Kunststoffe, PET)

Hiermit wird bescheinigt, daß das Unternehmen

RDB plastics GmbH an den Standorten		
Nortorfer Straße 2 D - 24613 Aukrug	Am Nordhafen 3 D - 47119 Duisburg	RDB Plastics d.o.o. Dekani 3A SI - 6271 Dekani/Koper

Verpackungen aus Kunststoff [z.B. Folien, formstabile Kunststoffe, PET-Verpackungen (Misch-PET und PET-Getränkeflaschen) u.a.] und andere Kunststoffartikel übernimmt und nachweislich einer werkstofflichen Verwertung [= R 3] in dafür geeigneten Anlagen gem. Anforderungen des § 6 Abs. 1, 2, 3 + 8 i.V.m. Anh. 1 Nr. 1 und 4 VerpackV sowie der LAGA-M-37 sowohl in Deutschland, in der EU wie auch im übrigen Europa und Übersee (z.B. Asien, Indien) zuführt. Die Vorgehensweise der RDB steht im Einklang mit einem Verfahren nach R 13 (EU-Verordnung 1013/2006).

RDB hat sich im Rahmen dieser Zertifizierung verpflichtet, Folien und andere Kunststoffverpackungen (z.B. fsK, PET-Fraktionen u.v.a.), die unter Hinweis auf eine Nachweispflicht nach § 6 Abs. 1, 2 und/oder 3 bzw. Abs. 8 VerpackV übernommen werden, ausschließlich und nachweislich Betrieben zur Verwertung zuzuführen, deren Verwertungsverfahren gem. EU-Verordnung 1013/2006 (auch: 96/350/EC, Anh. IIa) als R 3 eingestuft ist und zu denen eine gültige Stellungnahme (Zertifikat) eines Sachverständigen gem. LAGA-M-37 vorliegt. Zertifikate und Berichte in jeweils gültiger Fassung sind durch RDB vorzuhalten.

RDB hat sich im Rahmen dieser Zertifizierung verpflichtet, die Nachweise zur Verwertung gem. Anorderungen der LAGA-M-37 vollständig mit allen Dokumenten bis zur Verwertung durch die jeweiligen Verwerter (Letztempfänger) zu führen und vorzuhalten. RDB behält sich vor, die Nachweisdokumente ausschließlich einem von RDB beauftragten, zur Verschwiegenheit verpflichteten Sachverständigen zu Prüf- und Bescheinigungszwecken vorzulegen. Die Führung der Nachweise aller Standorte erfolgt via Aukrug.

Falls erforderlich, können mengenstrombezogene Prüfungen der Verwertungsnachweise durch den Unterzeichner sowie die Ausstellung individueller Mengenstromnachweise gesondert durchgeführt werden.

Die Einhaltung dieser Vorgaben wird in Form von Stichproben und Bilanzierungen verifiziert. Die bislang durchgeführten Prüfungen ergaben keine Beanstandungen.

Dieses Zertifikat ersetzt keine Stellungnahmen (Zertifikate) zu Letztempfängern.

Dieses Zertifikat ersetzt keine Mengenstromnachweise bis zu Letztempfängern.

Zertifikat-Nummer: T009-104.20-X.18

Audit Duisburg: 25.04.2018

Audit Aukrug: 11.05.2017

Audit Koper: 16.10.2012

gültig bis: 25.04.2019

ausgestellt am: 04.05.2018



UMWELTAGENTUR ERFTSTADT DR. KLAUS MACKENBROCK

Ö.B.U.V. SACHVERSTÄNDIGER FÜR VERPACKUNGSENTSORGUNG

PAUL-KLEE-STRASSE 11 • D - 50374 ERFTSTADT

MACKENBROCK@RECYCERT.DE

CERTIFICATE

Trading and Recycling of plastic packaging and other items (e.g. films PE/PP, fsK hard plastics, PET, etc.)

It is confirmed hereby, that the company

RDB plastics GmbH at the sites		
Nortorfer Straße 2 D - 24613 Aukrug	Am Nordhafen 3 D - 47119 Duisburg	RDB Plastics d.o.o. Dekani 3A SI - 6271 Dekani/Koper

buys and supplies demonstrably plastic packaging [e.g. films, hard plastics, PET-packaging] and other items of plastic for mechanically recycling [=R 3] (material-by-material) in suitable factories acc. the regulations of § 6 para. 1, 2, 3 + 8 with appendix I Nr. 1 and 4 of Packaging Ordinance (VerpackV) considering LAGA-M-37 in Germany, in the EU as well as in other European countries and overseas (e.g. Asia, India). The processes of RDB comply with a process according to R13 (EU-Ordinance 1013/2006).

RDB has committed itself under this certification, to supply films and other plastic packaging (such as fsK hard plastics, PET and many others), that are accepted with reference to an obligatory proof of the recycling according to § 6 para. 1, 2, 3 + 8 with Appendix I No. 1 and 4 Packaging Ordinance (VerpackV), exclusively and demonstrably to companies (factories), for which certificates and reports of an expert acc. to LAGA-M-37, each of valid issue, are available and can be presented, and whose procedures are to be classified as recycling process corresponding code R-3 acc. EG-Ordinance 1013/2006 (as well: 96/350/EC, Annex IIa). Certificates and reports, each of valid issue, are to be kept available by RDB.

RDB has committed itself under this certification, to keep available (and to present them, if necessary) all proofs of the recycling acc. to LAGA-M-37 up to the respective recycling factories (last recipients), completely with all documents required. RDB reserves the right, to present the verification documents for checking and attestation purposes exclusively a, by RDB mandated expert, who is committed to secrecy. All proof of recycling is managed by the main-site Aukrug.

If necessary, extra checkings of proofs of recycling in relation to special mass flows can be carried out by the signer separately as well as issuing of individually mass-flow proofs.

Compliance with these regulations is checked and verified by samples. The checks carried out so far resulted no objections.

This certificate does not replace any expert's reports (certificates) of the last recipients.

This certificate does not replace any mass-flow proofs up to the last recipient.

number of certificate: T009-104.20-X.18/E

date of certification (audit) Duisburg:	25.04.2018	date of certification (audit) Koper:	25.04.2019
date of certification (audit) Aukrug:	11.05.2017	issued:	04.05.2018
date of certification (audit) Koper:	16.10.2012		



UMWELTAGENTUR ERFTSTADT DR. KLAUS MACKENBROCK
Ö.B.U.V. SACHVERSTÄNDIGER FÜR VERPACKUNGSENTSORGUNG

[BY THE CHAMBER OF INDUSTRY AND COMMERCE OF COLOGNE PUBLICLY APPOINTED AND SWORN EXPERT AND INSPECTOR FOR RECYCLING OF PACKAGING]

PAUL-KLEE-STRASSE 11 • D - 50374 ERFTSTADT

MACKENBROCK@RECYCERT.DE